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Naturmangfoldsaker med manglende eller svært 

sendrektig gjennomføring – oppfølging av møte 

med klima- og miljøministeren 12. mai 
 

Vi viser i dag, på FNs biomangfolddag, til møte med klima- og miljøministeren  

12. mai, der statsråden møtte et utvalg miljø- og friluftslivsorganisasjoner for å 

diskutere noen av temaene organisasjonene mener det er viktigst å ta tak i nå.  

 

Under møtet omtalte Sabima en rekke saker der vi opplever manglende eller svært 

sendrektig gjennomføring. Statsråden svarte at samtlige saker “er i prosess”. Vi 

kjenner til situasjonen for mange av sakene, men for en del av temaene har vi ikke 

kjennskap til status. Vi ber derfor departmentet om en kort redegjørelse og 

indikasjon på forventet fremdrift for følgende temaer: 

 

• Kvalitetsnorm for myr: Etablering av kvalitetsnorm for myr var et 

anmodningsvedtak fra behandling av Meld. St. 14 (2015–2016). Temaet har 

vi sist sett omtalt i Statsbudsjettet for 2017, og det har falt ut av alle 

offentlige dokumenter siden det. Hva er status på og prosess for arbeidet 

med etablering av kvalitetsnorm for myr? 

• Forbud mot nydyrking av myr: Stortinget vedtok 11. april 2019 endringer i 

jordloven som gjør det mulig å innføre regler om nydyrking i forskrift som er 

begrunnet ut fra behovet for å redusere utslipp av klimagasser. Endret 

forskrift var på høring i 2017. Når forventes det at endringen i forskrift 

gjennomføres? 

• Restaurering av 15 % av forringede økosystemer innen 2025: Dette er et 

anmodningsvedtak fra behandlingen av Meld. St. 14 (2015–2016). Hvilke 

konkrete planer har departementet lagt, og hvilke ressurser er stilt til 

disposisjon som vil muliggjøre en oppnåelse av denne viktige og ambisiøse 

målsetningen for alle økosystemer? 

• Supplerende vern: Fylkesmennene foreslo i februar 2019 mer enn 1300 

områder, Miljødirektoratet kuttet ned til 275 i sin oversendelse mai 2019. 

Når vil det supplerende vernet gjennomføres? 
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• Iverksette fagsystem for økologisk tilstand innen 2020: Dette arbeidet er 

forsinket. Hva er status for utarbeidelse av fagsystemet, for utarbeidelse av 

målsetninger for tilstand i økosystemene, og for utarbeidelse av egnede 

virkemidler?  

• Tiltaksplan for den den nasjonale pollinatorstrategien: Når forventes det at 

tiltaksplanen for oppfølging av den nasjonale pollinatorstrategien vil være 

vedtatt? Og hvordan skal pollinatorforumet inkluderes i arbeidet? 

• Helhetlige forvaltningsplaner for natur: Sabima og andre miljøorganisasjoner 

deltok på et møte med politisk ledelse i KLD om helhetlige 

forvaltningsplaner for natur 20. mai 2019. Hva er status på dette arbeidet? 

• Prioriterte arter og utvalgte naturtyper – Da naturmangfoldloven ble vedtatt, 

så man for seg 400 prioriterte arter og opp mot 50 utvalgte naturtyper. Når 

vil delprosessen med våre aller mest truede arter og naturtyper (omtalt som 

et “første skritt”) basert på innstillingen som kommer fra Miljødirektoratet 15. 

juni være fullført, og hvordan vil dere komme raskt i gang og sikre en mer 

effektiv gjennomføring av neste skritt som må inneholde minst et tilsvarende 

antall arter og naturtyper for vurdering som sist (90 + 27)? 

• Kartlegging av gammelskog: Regjeringen la i skogbruksmeldingen i 2016 

opp til å kartfeste hvor den gamle naturskogen er, og Stortinget forsterket 

tiltaket gjennom en merknad med klare forventninger. Landbruks- og 

matministeren har lovet i svar på skriftlig spørsmål i Stortinget resultater 

innen utgangen av 2019. Når vil kartfestingen bli gjennomført? 

• Innføre standard naturforvaltningsvilkår for all vannkraft: Regjeringen har i to 

stortingsmeldinger sagt at man skal finne ut hvordan standard 

naturforvaltningsvilkår kan gjøres gjeldende for alle vannkraftverk, for å 

oppnå effektivitet i oppnåelsen av miljømålene etter vanndirektivet. Det skal 

allerede foreligge et ferdig forslag til en forskrift. Når vil den bli gjort 

gjeldende? 

• Kartlegging av konsesjonsløse vannkraftverk: Det finnes et uvisst antall 

gamle vannkraftverk som driver helt uten konsesjon, samt anlegg med 

tillatelse for annen type virksomhet, som fløtning. I Meld. St. 14 (2015–2016) 

ble det sagt at de konsesjonsløse vannkraftverkene skulle kartlegges. Når 

vil denne oversikten være ferdigstilt? 

• Kommunedelplaner for naturmangfold: Det er satt av 1 mill. til opprettelse av 

kommunedelplaner for naturmangfold i 2020, tilskuddsposten har mottatt 50 

søknader. Etter endt pilotprosjekt for ordningen med 10 kommuner har 

Miljødirektoratet anbefalt å opprette en fast tilskuddsordning. Hvilke 

langsiktige planer er lagt for ordningen? Hvilket økonomisk løft er tenkt for 

ordningen? Til sammenligning er det bevilget 100 millioner til en 

tilskuddsordning for kommunens arbeid med klimaplaner. 
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Dette er saker vi mener er ytterst viktige å få gjennomført for å få en forsvarlig 

forvaltning av norsk natur, og som altså allerede langt på vei allerede egentlig er 

vedtatt gjennomført. Vi ser derfor fram til en snarlig tilbakemelding på prosess og 

fremdrift for disse sakene, og vi stiller gjerne på et digitalt møte med politisk ledelse 

for å diskutere disse temaene nærmere. 

 

 

Vennlig hilsen 

 

 
Christian Steel 

Generalsekretær Sabima 


